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Стратегия экономической опасности

для России?!

Постоянство кризисного состояния экономики России, низкое качество жизни на-

селения при огромных ресурсах страны и лихорадочные меры спасения экономики в 

постпандемический период свидетельствуют об отсутствии работающей экономической 

стратегии и системы экономической безопасности. Реализация реактивной органистиче-

ской концепции поддержания жизнеспособности социально-экономических систем на 

фоне экономических успехов многих развитых и развивающихся стран, ориентированных 

на создание и использование возможностей развития, оставляет для экономической кон-

курентоспособности страны статус мечты далекого будущего. Наши представления о пред-

мете экономической безопасности не соответствуют вызовам современности, не отражают 

современные научные представления и становятся источником тех самых экономических 

угроз и рисков, которых мы хотели бы избежать. Нужны перемены, чтобы сохранить суве-

ренитет России, стратегическое основание которого составляет экономическая безопас-

ность. Нужен переход от стратегического планирования к стратегическому управлению. 

Необходимо широкое общественное обсуждение обновления положений стратегии эконо-

мической безопасности.
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 The Strategy of Economic Danger for Russia?!

Vladimir V. Vorozhikhin, Leading Research Scientist of the Research and Information Library Center named 

after Academician L.I. Abalkin of the Plekhanov Russian University of Economics

The constancy of the crisis state of the Russian economy, the low quality of life of the population with the 

country’s enormous resources and the feverish measures to save the economy in the post-pandemic period indicate 

the absence of a working economic strategy and system of economic security. The implementation of the reactive 

organic concept of maintaining the viability of socio-economic systems against the background of the economic 

successes of many developed and developing countries, focused on creating and using development opportunities, 

leaves the status of a dream of a distant future for the country’s economic competitiveness. Our ideas about the 

subject of economic security do not correspond to the challenges of our time, do not reflect modern scientific ideas 

and become the source of the same economic threats and risks that we would like to avoid. Changes are needed to 

preserve Russia’s sovereignty, the strategic foundation of which is economic security. We need a transition from 

strategic planning to strategic management. A broad public discussion is needed to update the provisions of the 

economic security strategy.
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